
PROTOKoL Nr XXVIII2016
z sesii Rady cminy Rybno odbytej w dniu 25 paidzier ika21t6 t.

w sali OSpw Rybnie pod pEewodnictweft
Pana Andzeia Kornackiego - prze\.eodniczqcego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:00, zakoiczono o godz.14:30

Stan osobowy Rady - 15 Radnych,

- Ista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady cminy w sesji uczestniczyli:

LPan Tomasz Wg8rzynowsli - Woircminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekrerarz cminy

3 Pdnj Zdzislawa Kanicz - Sldrbnik cminy

4.Pan Zbigriew Drzystek - Radca prawny

5. Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego : pani Magdalena An€zykowska

6.Soltysi

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu

10-Mieszkaricy

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwieidzenie prawomocnosci obrad.

Obrady XXVIII sesji Rady cminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 pan Andrzg Kornacki

Przewodnicz4cy Rady cminy. Powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwierdz4 Ze po

sprawdzeniu Iisty obecnoSci na sali znajduje sie 14 Radnych, w chwili otwarcia sesji w obradach

bierze 14 Radnych (nieobecny Pan Sylwesrer Kasprowicz), co stanowi kworum do podqmowania

prawomocnych uchwal.

Ad.3. Ustalenie porz4dku obrad.

Porzqdek obrad
l.Otwarci€ sesji.

2.Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3.Ustalenie porz4dku obrad.

4.Plzyjgcie protokolu z XXVII sesii Rady cminy.

s.Sprawozdanie migdzysesyjne W6ita cminy Rybno.

6.Wrgczenie na$ody W6ita Gminy Dyrektorom jednostek oswiarowych.

7. Infomacja W6jta Gminy o realizac;i budretu cminy Rybno w I p6hoczu 2016 roku.

S.Informa.ja W6jta cminy o wynikach przeprowadzonej analiz,y oswiadczen maj4rkonfch,
g.Informacia Przewodniczqcego Rady cminy o wynikach przeprowadzonei anatizy o6wiadczeri

majEtkowych Radny€h Rady Gminy.

lo.Informacia o stanie realizacii zadan oswiatowych cminy Rybno w roku szkotnym 2014/2m5.

l1.In{ormacja W6jta Gminy Rybno o podmiotaclr w kt6rych wykon},wana jest kara ograniczenia

wolno6ci oraz praca spolecznie uq,'teczna.



12. Podjecie uchwal w nastgpuiacych sprawach:

1) zmiany Wielolehiei progrozy Finansovrej cminy Rybno na lata 2016-2022,

2) zmian w budiecie cminy Rybno na 2016 rok,

3) uchwalenia Statutu cminy Rybno,

4)udzielenie pomocy finansowej dla powiatu Dzialdowskiego na reafizacje zadania nwestycyjnego
pt. ,,Przebudowa drogi pow. 1224N gr. pow.cronowo , Rybno _ dr.wor.538, na odcinku cronowo_
Rybno od km 2+070 do km 5+240 i od km 7+358,50 do km 7+605 o lEcznei dlugosci 4,416 km,, w roku
2015,

5) zniany uchwaty w sprawie udzielenia pomocy finansowej dta powiatu Dzialdowskiego na
realizacie zadan inwestycinych na drogach powiarowych.

l3.Spnwozdanie Komisii Doratnei Rady cminy Rybno z dokonanych ustaten w sprawie
wyiasnienia kwestii spomych zwiazanych z funkcjonowaniem drogi wewn?tzn€j w rejonie wsi
Rumian. przysi6lek Lesialg nr ewidenc, Dzialek 164 165 i 162 obrgb Rumian.
14.Wolne wnioski i zapytania.

ls.Zamkni€cie obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawit porzEdek dzienny obrad.

Kierut4c nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porz4dku obrad.

Wnio5li o zmiang porz4dku obrad ,,esji nre wniesiono.

Po czym poddatpod glosowanie porzEdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na usrawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14 Radnych
glosami:

-''2a,,-14

- ,,przeciw' - o

-,,wshzymuiqcych sie" - 0

plzyiela porzedek obrad XXVIII sesii Rady cminy.

Ad.4. Przyiecie protokolu z XXVII sesji Rady cminy.
Przewodniczqcy Rady zwr6cil si€ do Rady o zabmnie Stosu w sprawie protokolu z XXVII sesji Rady

Gminy.

Uwag do protokofu nie wniesiono.

PrzewodniczEcy Rady - Pan Andrzei Komacki poddal pod gtosowanie prorok6l z XIXVII sesji Rady

Gminy:

Raala Ghiny w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14 Radnych,
gloEami:
- 14 -,,2a",
- 0 -,,plzeciw"
- 0 -,,wstEymuiAcych sie"
plotok6l z )C(VII sesji przyjela.



Ad.S.Sprawozdanie migdzysesyjne w6jta cminy Rybno.

Podczas skladania sprawozdania miedzysesineSo na obndy Rady przybyl Radny Pan Sylwester

Kasprowicz, stan Rady 15 Radnych .

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do W6jta Gminy o przedstawienie Radzie

(pra$ozdania z dzidlalnosci mitdzysesUnej.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokohr.

Pytan nie wni€siono.

Nastgpnie W6jt Gminy - Pan Tomasz W€grzynowski , ftzewodnicz4cy Rady cminy- Pan Andizej

Kornacki dokonali uroczystego wreczenia stypendium sportowego W6jta Gminy Marcie Lipce-

mieszkance Zabir\ uczennicy II Liceum Og6lnoksztalc4cego im. Jana Pawla II w Dzialdowie.

Marta Lipka jest licencjonowanE zawodniczk4 klubu Cenhum Sport6w Walki ,,Champion,, Lubawa.

Posiada 5 stopien uczniowski. Regularnie uczesuiczy w zawodach rangi og6hopolski€j i
miedzynarodowej, gdzie odnosi sukcesy. Marta jest czlonkiem kadry narodowej junior6w w

kickboxingu w formule kick- ligt. W ostatnim czasie zawodniczka zdobyta br4zowy medal w

MISTRZOSTWACH SWIATA IUNIOROW I KADETOW w KICKBoXINGU w kategorii Kick - light
+70 oraz I miejsce w zawodach POLISH OPEN WAKO EUROPEAN CUP w kategodach Junior

starszy +70 kg LOW KICK iunior+ 70 kg KICK- LIGHT.

Mistrzostwa iwiata kadet6w i juniol6w, w najbardziej presti"owej federacji kickboxingu w Swiecie

WAKO, odbywaly sig w dniach od 27 sierpnia do 3 wrzesnia br. w Dublinie. W mishzostwach Swiata

wystartowalo ok. 1400 zawodniczek i zawodnil6w z 47 kraj6w. Reprezentaqa polski druZynowo

zajgta sz6ste miqsce, a mieszkanlc naszq cminy wywalczyla, jak wsponnielijmy, brazowy medal.

Ad,6.Wrgczenie nagody w6ita cminy DFektorom iednostek o6wiatowych.
Nastepnie W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski , Przewodnicz4cy Rady cminy, pan Andrzej

Komacki dokonali uroczystego wreczenia nagody W6jta cminy Dyrekrorom jednostek oswiatowych

oraz pedagogom szczeg6lnie wyr6tniaj4cym sie w pracy dydaktyczn€j, wychowawczej i opiekunczei.

Nagrody W6jta Gminy Rybno za praca w roku szkolnyn 201512016 otzyr.d.alyl

- p. Malgorzata Nichczyriska- Szkola Podstawowa im. Marii Konopnickiej w Hartowcu

- p. Lucyna Nowakowska- Szkola Podstawowa im. Mikolaja Kopemika w Jeelii

- p. Barbara Kornelska- Szkola Podstawowa im- Janusza Korczaka w Koszelewach

- p. Karolina Januszewska- Szkola Podstawowa im. ks. Jana Twardowskiego w Rumianie

- p. Zaneta Kowalewska- Szkola Podstawowa im. Kawaler6w Orderu Usmiechu w Rybnie

- p. Boz€na Dobrzy6ska- Szkola Podstawowa in. Kawal€r6w Orderu Usmiechu w Rvbni€



- p. Alina Zawadzka - Zesp6l Szk6l w Rybnie

- p. Malgorzata Rolka- Zesp6l Szki] w Rybnie

- p. Iwona Sokolowska - Szkola Podstawowa im. Polskich Mistrz6w Olimpijskich w Zabinach

- p. Anna Szczawifiska- Przedszkole w Rybnie

Przewodnicz4cy Rady o godz.1o ]0..'x.35 zarz4dzil przerwe w obradach do godz. 10 min.45.

Ad.7. lnfomacja W6jta Gminy o realizacii bud2etu cminy Rybno w I p6lroczu 2016 roku.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Andrzg Komacki zwr6cit sie do Skarbnika cminy o przedstawienie

Radzie infomacji o realizacii budzetu cminy Rybno za I p6hocze.

Skarbnil Gminy - Pani Zdzblawa Kanicz wskazala, it niniejsza iiJormacja zostala przedlozona

Radzie Gminy. Skarbnik Gminy nie wniosla wiasnien.

Pytai nie wniesiono.

Informaqa W6jta Gminy o realizaqi budzetu Gminy Rybno w I p6hoczu 2016 roku stanowi zal4cznik

do protokolu.

Ad.S.Informacia w6ita Gminy o wynikach prz€prowadzonei analizy oswiadczen majatkowych.

Informacie w6jta Gminy o wynikach przeprowadzonej analizy oswiadczen maj4tkowych

przedstawila SekretaE - Pani Jolanta lendrycka.

Pytan nie wniesiono.

Niniejsza infomacja stanowi zalqcznik do protokolu-

Ad.g.Inlormacia PEewodnicz4ceto Rady cminy o wynikach przeprowadzonei analizy o6wiadczen
majltkowych Radnych Rady Gminy.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Andrzej Komacki odczytal tresd injomacji o wlarikach

anal;y oswiadczei majqtkowych Radnych Rady Gminy.

Pytaf nie wniesiono.

InJormacja stanowi zalqcznik do niniejszego protokolu.

Ad.l0.Informacia o stanie r€alizacii zadan o6wiatowych cminy Rybno w roku szkolnym 2mry2m5.

Informaqg o stanie realizacji zadari oswiatowych cminy Rybno w roku szkolnym 2015/2016

przedstawila Pani Wieslawa Wr6blewska - Kierownik Referatu ds.O6wiaty.

InJomaqa shnowi zal4cznik do protokolu.

Nastgpnie Przewodnicz4.y Rady orworzyl dyskusie.



Radny - Pan Pioh Gurgielewicz zwr6cil uwage, aby na kolgne seste podczas, kt6rych pzedstawiane

s4 sprawozdania z reallzacji zadaf oswiatowych zapraszai dyrektor6w szk6l. Ponadto zapyral o

zapohzebowanie na etaty logopedyczne w szkolach nie uwzgledniaj4c szkoly w Rybnie.

Kierownil Referatu ds.O6wiaty - Pani Wieslawa Wr6blewska poinJormowala, ? informacja o stanie

realizacji zadai oswiatowych dotyczy poprzedniego roku szkolnego. Niewqtpliwie ishiE4 potrzeby

ze strony uczni6w w tym zakrcsie. Nie mniej jednak uczniowie mog4 korzystai z zajea korekcyjno-

kompensacyjnych. PoinJormowala, o brak projektdw skierowanych na zajecia sp€alistyczne poza

proiektamt w ramach pomocv specialistycznej.

Radny - Pan Piotr Rydel zwr6cil uwage, iZ tak wysokie wyniki egzamin6w maturatnych uczni6w

Liceum w Rybnie zawdzie{za sie pracy dlrektora prowadz4cego plac6wk9. Wskazat r6wniez aby

przy opracow),waniu wniosk6w o apiikowanie irodk6w zewnetrznych na poszczeg6lne programy

edukacine, brala udziat komisja zewnetrzna, kt6re oceni merytorycznosa wniosku.

Radny - Pan Piotr Kamifski wskazat r6wnieZ na odb),wai4ce sie w duiym zakresie formy

dziatalnoSci pozalekcinej w Szkole w Rumianie, czgsto z udzialem rodzic6w.

Radna - Pani Agnieszka Wysocka zapytata z czego r.lynil(a r6znica w wysokosci stawek za zaj€cia

korekcino-kompensacine w niekt6rych szkolach.

Kierownik Referatu ds.Oswiaty - Pani Wieslawa Wr6blewska w\,jas la, 12 r6inice w srawkach

wynikajE z indywidualnych warunk6w zahudnienia poszczeg6Lrych nauczycieli.

Przewodniczeca Rady Powiatu - Pani Magdalena Anczykowska wskazala, iZ w informacji nie zostat

uwzgledniony wynik egzaminu zawodowego. Pominigto r6wnieZ kilka inny wainych projekt6w

rcaljzowarych ptzez Zesp6l Szk6l.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz),nowski pob{ormowat ii dane zawarte w przedstawionym

sprawozdaniu zostan4 zaprezentowane dyrektorom szk6l.

Wi€cej pytan nie wniesiono.

Ad.ll.Informacja W6jta Gminy Rybno o podmiotach, w kt6rych wykon'.wana i€st kara
ograniczenia wolno6ci oraz praca spolecznie uzrfeczna,

Informacje W6jta Gminy o podmiotach, w kt6rych r.lykon).wana iest kara ograniczenia wolnoici oraz

praca spolecznie uiyteczira przedstawila tukretarz - Pani Jolarlta Jendrycka.

Pytafi nie wniesiono.



Niniejsza inJormacja stanowi zalEcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady o godz.11 min.55 zarzqdzil przerw€ w obmdach do godz. 12 min.00.

Po przerwie:

12. Podiecie uchwal w nastepui4cych sprawach:

1) zmianv Wieloletniei Proenozv Finrnsowei Cminy Rvbno na lrta 201G2022

Przewodniczqcy Rad- Pan Andrzei Kornacki zwr6cfi sie do Radnego Pana Piora Kamiiskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortonych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Pioh Kamifiski poinJormowat, u komisie resortowe pozytywnie zaopiniowaty projekt

uchwaly w sprawie zmiany WieloletniE Prognozy Finansowej Gminy Ryb\o na lat^ 207G2022 otaz

zmian w budZecie Gminy Rybno na 2016 rok.

Ponadto wskazal, iZ przyszlorcczny w dtaej ilosci zallada projekty inwestycji, na kt6rych realizacje

konieczny jest duty naklad srodk'iw wlasnych gminy.

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie wyjasnien przez Skarbnik cminy - PaniE Zdzislawe

Kar,kz.

Skarbnik Cminy wyjasnila, it w dniu 25 pazdziernika 2016 roku dokonano zmiany 
'!ysoko66

dochod6w i wydatk6w roku 2016.

Dochody

Dochody Gminy Rybno w roku 2016 zwieksza sie o kwotg 230987,60 zl

i po zmianie wlmoszq 31 642 655,17 zl.

Wydatki

Wydatki Gminy Rybno w roku 2016 zwigksza si9 o kwote 597 9A7,60 zl

i po zmianie $ynosz4 32 a21 OE);17 zl.

PEychody

Przychody og6lem zwieksza sie o kwotg 367 000,00 zl i w)'nosz4 2 183 1 M,00 zl, w Blm:

- planowany kredyt w wysoko6ci 0,00 zt,

- tume Zr6dla (wolne Srodki) w r,lysokosci 2183 7!4,00 zlotych.

Rozchody

Rozchody nie ulegly zmianie i wynosz4l 004 700,00 zL w tym:

- splata poZyczek z WFO6 w wysokosci 329 700,00 zt,

- splata kredyt6w w wysokosci 675 000,00 21.

Finansowanie deficlu i przeznaczenie nadwytki

Deficyt budZetu w wysokotci'l778 444,00 zl oraz planowana splata 1at kredyt6w i poZyczek w

wysoko6ci 1 004 700,00 zl zostanie pokryta przychodami z innych t6del (woirych Srodk6w) w

wysokosci 2183 144,00 zl.



Kwota dlugu

Kwota wykazana jako dtug na koniec 2016 roku jest wynikiem dziaiania: dtug

z poprzedniego roku + zaciAgany dhrg w 2016 roku - splata dtugu w 2016 roku. W pozycji rej nie

uwzgl€dnia sie dtugu zwi4zk6w, do kt6rych nalezy gmina.

Planowana kwota dtugu na koniec 2016 roku wlnosi 1WO 4632L Aoqc}..
Ponadto wskazala, Ze w zakresie rcalizaqi przedsi€wziea podpisano umowy na reatizacjg dr6g.

Odnosz4c sie do wypowiedzi Radnego pana piotra Kamiiskiego wyjasnita, Ze materialy

przedstawione radnym stanowi4 wersie robocz4 i stanowi4 dokumentu bed4cego zal4cznikiem do

Wielolehiej Prognozy Finansowg na 2017 rok.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Parl Pioh Rydel wskazala, ii wstrzymal sie od glosowania na proiektem uchwaly. ponadro

podkr€Slit i2 Pan W6jt obiecywal w czasie kampanii ryborczej reaktywacjg O6rodka Zdrowia w
Koszelewact! wskazujEc na brak w budiecie Srodk6w linansowych na ren cel_ Jego zdaniem zamiar

reaktywacji osrodka nie ma uzasadnienia, na co wskazuje analiza dokument6w oraz podjetych de.yzji

upEedniq whdz, z kt6rych wynika, i2 tylko tunkcionowanie iednego ojrodka zdrowia ma sens.

Radny Pan Dariusz Tara zwr6cil uwage, aby radni zabierali gtos w danym temacie.

Wiecej pytari nie wniesiono.

kzewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w Slosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 15 Radnyclr
glosami:
-73 -,,2a",
-2 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiacych si€"
podjgla uchwarg Nr xXVIIV6qy'r6 w sprawie zmiany Wi€lolerniei hognozy Finansowei cminy
Rybno na lata 20162022.

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

2) zmian w budzecie Gminy Rvbno na 2016 rok

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz nie wniosta wyja6nien w zakresie przedmiotowej uchwaty.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Pytan nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknet dyskusje. Po odczytaniu

Wic€przewodnicz4cego Radp poddal go pod glosowanie.

proiektu uchwaly przez



Rada Gminyw gl$owaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w ob€cnoSci 15 Radnycb
glosami:

- 2 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sie"
podiela uchwale Nr xXVllV6Vl6 w sprawie zmian w budiecie cminy Rybno na 2016 rok.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokotu.

3) uchwalenia Statutu cminv Rybno

PrzewodniczEcy Rad- Pan Andrzq Komacki zwr6cil sie do Radnego pana piofta Kamiiskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resotowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwary.

Radny - Pan Piotr IGmiriski poinformowat, it komisje resortowe podczas posiedzenia wsp6tnego

wniosty popmwki do Statutu Gminy Rybno. Ponadto komisje wnioskui4 o wplowadzenie zmiany do

Statutu Gminy w zakresie nagrywania i hansmisji sesii Rady cminy ^ 2ywo oftz rejeshowania

posiedzefi komisji Rady Gminy.

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara wni6sl wniosek formalny o przeglosowanie w

pielwszej kolejno6ci poprawek w bzmieniu ustalonym przez komisje resortowe, a nastepnie

przeglosowanie w kolejnoSci wniosk6w w zakresie:

1) nagry.wania i transmisji sesii rady cminy na Zywo,

2) rqeshowania posiedzen komisii Rady cminy.

Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie poprawki wniesione do Statutu Gminy Rybno przez

komisje resortowe-

Rada Gminy w glosowaniu iawnlm na ustawowy sktad nady 15 Radnych w obecno5ci 15 Radnych,
glosamil
-75 -,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstztmuj4cych sie"
prziela poprawki do Statutu Gminy Rybno w brzmieniu ustalonym przez komisje resorowe.

S€kretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjasnila i' w sprawie nagr'.wania obrazu i dzwigku

zostala podjeta uchwala. Wniosla zastlzP-ienia w kwestii nagrywania i transmisji bezposredniej

transnisji sesji Rady Cminy, wskazujec na koszty finansowe oraz brak w chvr'ili obecnej moZliwoici

technicznych w tym zakresie. Dopiero uruchomienie Swiatlowod6w poprawiaj4cych jakosi laczy

intemetowych daje motliwosci bezposredniq transmisji.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek podkresti, ii proponowana zmiana wymaga dyskusji i
przeanalizowania wniosku pod wzgledem finansowym, oceny warunkjw technicznych olaz

prawidtowego zredagowania wniosku.



Soltys wsi - Pan Henryk WiJniewski odnoszq€ sig do proponowanej zmiany zasugerowal wniesienia

zapisu przewiduj4cego ewentualnq moZliwosa rakiej formy przekazu.

Nastgpnie PrzewodniczEcy poddal pod gtosowanie poprawke w zakresie zmiany S 47 usr.3 Statutu

Gminy Rybno w nastepuj4cym brzmieniu: ,, P/zebieg sesji jest rcjestlanan! dwnie' poprzez obnz i ttiwi(k

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15 Radnyctr
gosami:

- 2 -,,wstrz''mujqcych sie"
poprawke przi€la.

Nastepnie Radny - Pan Piotr Kaminski przedstawil kolejn4 proponowan4 zmiane Staturu cminy

Rybno w S 72 dodanie ust. 4 w brzmieniu: ,,Posiedze ia konisji onz wsp61fle posied.enia kamisji

nagrwane sq poprnz audio oldeo i umieszczane na stronie internetow4 Urz€du Gminy Rybno u najbliaszyn

mo2liulm terminie."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,vwailam , iE jest to rozwi4zanie zbedne i jestem

przeciw^y."

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wskazala, ia niniqsza poprawka jest niemozliwa z uwagi na

brak odpowiednich warunk6w technicznych oraz koszty finansowe ponoszone w tym zakresie.

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller : ,,odnosz4c sie do wypowiedzi Radnego Pana Piotra

Kamiiskiego dotyczEcej rejesEowania posiedzei komisji, nie rozumie sfomulowania ,, w
najblirJzym terminie". Rozumie, Ze nagranie musi bya zamieszczone przed sesja, aby byla mozliwoit

zapoznania sig z treScie nagrania z posiedzenia komisji, bo komisie odbywajq sie bezposrednio przed

sesj4".

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara : ,,komisje nie odbywajE sie w dniu sesji tylko w

innym dniu."

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller wiem, Ze wczoraj mialo miejsce posiedzenie komisji ale wiele

komisii odbywalo sie bezpo6rednio pzed sesj4".

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,dla mnie bezposrednio to w tym samym dniu, nie

przypominam sobie aby komisje odbywaly sie w dniu sesji."



Radca prawny Pan Zbigniew Drzystek: ,,proponute zapis poprawki w nasepuj4cym brzmieniu:
,,posiedzenia komisji oraz wsp6lne posiedzenia komisji s4 rejestrowane w zakresie obrazu i drwi€ku,
po czym publikowane w Biuletynie Informagi publicznej cminy,,.

Radny - Pan Pioh Kaminski pzychylil sie do proponowanego zapisu.

Wiecej pyhn i wniosk6w nie zgloszono, nastgpnie przewodniczqcy Rady poddal pod gtosowanie
proponowan4 zmiane Statutu Gminy Rybno w S 72 poprzez dodanie u st. 4 w brzmientu : ,, posiednnia
kanisji omz wsp'lne posiedze ia konisji sq rcjestuoutne w zdkresie obrazu i dalrilLu, pa czw publiknrane w
Biulety ie lnfornaqi Publicznej Gminy"

Rada cminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15 Radnycb
gloBami:
-4 -,,2a",
-6 - ,,prze.iw"
- 5 -.,wstrzjrnui4cych sif"
nie przyiela proponowanei poprawki.

hzewodnicz4cy Rady o Eodz.72 mm.55 zarz4dzit przerwe w obradach do godz. 13 min.00.

Podczas przerwy posiedzenie Rady opuscfi Radna pani Marzanna Borkowska oraz Radny pan Jan

Fafinski. Stan Rady 13 radnych.

Po przerwie Rada przystEpila do glosowania nad projektem uchwaty w sprawie uchwalenia Staturu

Cminy Rybno.

R.ada cminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecdo6ci 13 Radnycb
glosami:
-13 -,,2a",
-0 - ,pfleciw"
- G,,wstrzymui+ych 6ie"
podigla uchwalg Nr XXVIII/6{5 w sprawie uchwalenia Staruru cminy Rybno,
Uchwala stanowi zal4cznik do protokofu.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski podzigkowal Radzie za podjgcie niniqszej uchwaly.

Po glosowaniu posiedzenie Rady opuscita Radna pani Agnieszka Wysocka. Stan Rady 12.

dlueo6ci 4.416 km" w roku 2m6

Przewodnlcz4cy Rad- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do Radnego parla piorn Kamifiskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komjsji resorto.wych o przedstawienie opinii w sprawie

proiektu uchwaly.

Radny - Pan Pioh Kamiiski poinfomowal, iZ komisje resortowe pozyrywnie zaopiniowaly proiekt

uchwaty.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otwozyl dyskusjg.

inwestvcyinego pt. ,.Przebudowa drogi pow. 1274N er. pow.Cronowo - Rvbno - &.woi.538, na

6+240 i od km 7+
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Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Rydel podkrejlit, i, iego zdaniern zbyt p6zno wykonano te droge.

Podczas dyskusji nad projektem uchwaly na sesjg powr6cil Radny pan ]an Fafiliski. Stan Rady 13

Radnych.

Wigcej pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknet dyskusje. po odczytaniu proiektu uchwaly prz€z
Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada cminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 13 Radnyct,
tlosami:
-13 - ,,2 ",
-0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstEymuiqcych sie"
podjela uchwale Nr )OffIIV6/f6 w sprawie udzielenie pomocy finansowei dla powiatu

Dzialdowskiego na realizaclg zadania inwestycyinego pr. ,,pEebudowa drogi pow. 1274N gr.

pow.Gronowo - Rybno - dr,woi.538, na odcinku cronowo-Rybno od km 2+070 do kn 6+240 i od
km 7+358,s0 do km 7+605 o ltcznej dlugosci 4 416 km,, w roku 2016.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu

realizacie zadafi inwestycyinvch na dloeach powiatowych

Przewodniczqcy Rad- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do Radnego pana pioha Kamiriskiego

Przewodniczqcego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

proiektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski przedstawil opinie komisji. ponadro wni6sl zastrzfj'enta do reatizacji

uchwaly, nie wykonano planowanej zatoczki z peronem na terenie objetym pzedsiewzigciem.

Nasepnie Pzewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Podczas dyskusji nad projektem uchwaty na sesje powr6cita Radna pani Marzanna Borkowska. Stan

Rady 14 Radnych.

Glos zabrali:

Skarbnik Gminy - Pani Zdzbla$ra Kanicz wyjaSnila, iZ zmiana kwoty przedsi€wziecia wynita ze

zmiany wartoSci poprzetargowej, kosztorysowq a nie ze zmiany zadania_ Warunki zawartej umowy
nie ul%ajE zmianie.

Wiceprzewodnicz4cy Rady , Pan Dariusz Tara podkreslil, iZ uchwata dotyczy zmiany wysokosci

kwoty. tezeli Rada nie podejmie uchwaly zgodnie z obow4zuj4ca uchwalA cmina zobowi4zana

bgdzie do wyplaty kwoty w niej zawartei.
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Skarbnik Gminy - Parn Zd,zislawa Kanicz wiasnila, iZ w przypadku nie podjecia uchwaly nie
podlega zwrot kwoty 70 tyS. a jedynie inwesrycja nie zostanie wykonana w catosci.

Radny - Pan Piotr Rydel zwr6cil sie do W6jta cminy w imieniu mieszkanca w.croszki pana

Marczewski€8o z zapytaniem czy firma, kt6ra podjela sie przebudo&y chodnika miala pozworeme na

wyw6z kostki .

W6it Gminy - Pa]l Tomasz Wegrzynowski wskazala, Ze to pytanie na wotne wnioski.

WigcE pytan nie wniesiono.

PrzewodniczEcy Rady zamkn4l dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaty przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminyw glosowaniu jaft.nym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14 Radny€h,
glo6ami:
-12 -,,2a",
- | - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzymujecych sig"
podiela uchwalt Nr XXVIIy6{r6 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie udzi€lenia pomocy

finansowei dla Powiatu Dzialdowskiego na realizacie zadan inwestycyjnych na drogach

powiatowych.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu

l3.Sprawozdanie Komisii Doratnei Rady cminy Rybno z dokonanych ustalei w sprawie

wyiaEnienia kwestii spomych zwi4zanych z funkcjonowaniem drogi wewngtrznei w reionie wsi

Rumiary przysi6lek Lesialr nr ewidenc. Dzialek 164165 i 162 obr€b Rumian.

Przewodnicz4cy Komisji doraznej Pan Piotr Rydel poinforrnowat, Ue komisja dysponowata dutE

ilo6ci4 mate al6w. Rozpytano w tej sprawie mieszkaic6w oraz Pana Krupiiskiego.

Cztonek komisji doraznej Pa]l Piotr Kamiriski odczytal protok6l z posiedzenia komisji doraznej z dnia

21.09.2016 r. .

Protok6l z posiedzenia komjsji doraznq stanowi zal4cznik do protokolu_

Radny - Pan Piotr Rydel stwierdzil, iZ zaniedbania poprzedniej wladzy do aktualnego stanu rzeczy.

WiceprzewodniczEcy Rady - Pan Dariusz Tara : ,,czy wlas{icielem drogi jest Pan Krupiriski?"

Radny - Pan Pioh Rydel ,,zadaniem komisji nie bylo stwierdzenie czy wlascicielem jest Pan

Krupinski czy Gmina. Na dziefi dzisieiszy Gmina nie ma prawa wlasnosci."
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Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,czy komiJia zako{czyla w caloscr pracA i czy
wnioskuje o rozwi4zanie?"

Radca prawny - Pajr Zbigniew Drzystek wskazala, Le 
^aleZy 

sryawd,zi( kwestie dotyczEc4 trybu
rozwiezania komisji.

Ad.l4wolne wnioski i zapytania.

GIos zabrali:

Sekretarz cminy - Pani Jolanta Jendrycka w nawiEzaniu do przedstawionej informacjr o realizacii

zadai oswiatowych, gdzie zadano pytanie w zakesi€ realizacji zajet logopedycznych nyjdnr], Ze w
przypadku nie obzymania Srodk6w na dofinansowarrie zajga logopedycznych, kwota na ten cel
zosta ie zabezpre.zo^a w budZecie gminy. Wskazata na aktuatny plan udzietania uczniom pomocy

logopedycznej w poszczeg6lnych szkolach.

WiceprzewodniczEcy Rady - Pan Dariusz Tara zwr6cil sie do obecnej przewodnicz4cei Rady powiatu

Dziatdowskiego Parli Magdaleny Anczykowskiej o przedstawienie planowanych zamierzei i
osi4gnietych cel6w Radnych powiatu oraz odniesi€nie sie do kwestii lokatizacji karetki pogorowia w
Rybnie.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzj'nowski wskazal na dotychczas przeprowadzone inwestycii m.in.

zakup samochodu dla OSP w Zabinactr, zakup autobusu, r.lykonanie wodociegowania,

termomodemizacji budynku urzedu. Op6znienia w zakresie aplikowania o Srodkr zewneBzne na

inwestycie drogowe nie le2q po stronie Cminy.

PzewodniczEca Rady Powiatu - Pani Magdalena Anczykowska wskazala na zadania, jakie zostaly

wykonane we wsp6lpracy powiatu i gminy, m_in. przebudowa dr6g gminnych w m.Hartowiec,

przebudowa drogi do m.cronowo, podejmowane dzialania w zakresie przebudowy drogi

wojew6dzkiej IrI 538, przebudowa drogi Naguszewo-Groszki.

W zakresie rcaliza4i przebudowy drogi wojew6dzkiej nr 538 skierowane zostaty wnioski do ZarzEdu

lowlatu oraz Wojehod zliego Zarz4du Dr6g.

W kwestii lokalizacji karetki pogotowia w m.Rybno wskazata: ,w lipcu na sesii Rada cminy
wypracowala stanowisko w tei sprawie. WczeSnie z nami nikt z nami na ten temat nie rozmawial.

OhzfnaliSmy pismo, Ze cminie Rybno potrzebna jest karetka pogotowia.. Nie mozna poslgpowac w
ten spos6b, :e zabieramy komus, bo stwierdzam, ze tam nie jest potzebne. Nie jest metod4 Zeby

zabrad karetke z Dzialdowa postawia w Rybnie. Jako Radni powiatu reprezentujemy nie tylko okrgg,

z kt6rego zostalismy wybrarli, ale musimy dbaa o interesy, dobro calego powiatu. Zaskoczeniem byla
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metoda zabiemmy z Dzialdowa a dajemy do Rybna. Zostatijmy zaproszeni do W6jta w tejsprawie po

wszystkich ustaleniach. Od pocz4tku nie rozmawiano z nami. Rada powiatu podjela takie stanowisko,

2e iest przeci{rna przeniesieniu karetki, natomiast jest za tym Zeby dodatkowa karetka na teren

Gminy Rybno zostala skierowana. B€dziemy popieraa, nawer jest intencja dofinansowania karetki w
doda&owy sprzet."

Wiceprzewodni€zqcy Rady - Pan Dariusz Tara podkestil, i2 cmina nie wnioskowala o przeniesi€nie

karetki, to byla decyzja Woiewody.

Pzewodniczaca Rady Powiatu - Pani Magdal€na Anczykowskai ,, wiadomo mi, ze Wotewoda nie

mozliwosci ,,dania" dodatkowei karetki a jezeli nie ma motliwosci daC dodatkowej, ro musimy komus

zabrat. My6le, Ze sq inne rozwi4zania/ a nie alokacja z Dzialdowa do Rybna.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dadusz Tara wyjasnil ii tego wymagala procedula, te wniosek

zostal zloLony do Wojewody, wobec czego Wojewoda moZe wyst4pia do Ministra, kt6ry decyduje o

dodatkowych punktach rozmieszczenia ratownictwa medycznego.

Radny - Pa]l Waldemar Reszka podziekowat za podjete dzialania W6jta w sprawle zapewnienia

bezpieczeistwa ruchu w m. Tuczki.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski : ,, Gmina nie skladala wniosku o przeniesienie karetki z

Dzialdowa do Rybna, to decyzia Wojewody. Gdyby nie bylo apelu Rady Powiatu w sprawie

rozlokowania karetki pogotowia, to w sierpniu karetka bylaby jut w Rybnie. To Woiewoda

zdecydowal Ze za nim sie wprowadza nowE karetkg to zmienia sie istniejEce rozlokowanie karetek.

Potwierdzil to Minister. Wojewoda dzhlal stusznie, Uedem byt apel Rady Powiatu. Jak najbardziej

stusznym jest lokalizaqa karetki w Rybnie. Mal1l 2^l do czlonka Za 4d]u Powiatu Pana Kaczmarka,2e

glosowal za atm, aby zaftTd nie przychylil sie do wniosku o utworzenie OREW-u w Jegli. Jeteli

chodzi o droge 538, napisalem do naszych Radnych powiatowycb aby zto2yli wniosek do budzetu

Powiatu, aby wsparli nas w realizacji inwestycji na drodze s38. Czekam na efekty, czy bedzie zapis w

budZecie powiatu na inwestycie zwl4zane z rondem w Tu€zkaclr czy acie2k4 pieszo-rowerowe

Debierl-Rybno. Powinnjimy zaprosit naszych Radnych na sesie, ieby wytlumaczyli sie z glosowania

nad karetkE, Pan Kaczmarek z glosowania nad OREW-em i jakie jest stanowisko w spmwie drogi 538.

Wsp6lpraca ze Starostwem iest dobra, wykonujemy wsp6lnie szereg inwestycji."

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Korna.kii ,,jestem za tym aby dyskutowaf. Na katd4 sesje

zapraszamy Radnych powiatowych my6le, Ze taki punkt mozemy wprowadzii do porzEdku obrad,

jeteli jest to konieczne. Prosilem aby zoryanizowat w tej sprawie spotkanie w szerszym gronie -
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gmin4 DEbr6wno, crcdziczno, ptosnica. Wsp6lna rozmowa nad probtemem to bardzo waura
kwestia. Nikt nie kwesrionuje tego, Ze jest potrzebna karetka w Rybnie.,,

Przewodnicz4ca Rady powiahr - pani Magdalena Anczykowska: ,iak pan hzewodnicz4cy
powiedzial bardzo waZnym jest najpierw rozmow4 dyskuEa. Wnioski i efekty, zasiadat pan w Radzie
Powiatu, wie jak to wygl4da. Wnioski do budtetu zostaty ztolorre, zal za efekty inwesrygi na drodze
wojew6dzkiej nie moge reczy6. ZloZylam ftwrue' wniosek do Marszalka o kursowame pocieg6w
regionalnych."

Radny - Pan Piotr Kamilski : ,,Pan W6jt poruszyl sprawg ScieZki rowerowej, rylko nikr sie nie zapytal
wla6cicieli grunt6w czy sprzedar4."

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dadusz Tara zwr6cil sie z pro6bE o uregutowanie sprawy nadzoru

nad boiskami z hawy syntetycznej. Pozytywnie wyrazit sie w kwestii podpisanej umowy pomiedzy

Gmin4 a Uniwersytetem Warmifsko-Mazurskim w Olsztynie o sporzqdzenie ekspertyzy raportu

oddzialt wania na Srodowisko przedloionego przez inwestom na potrzeby budowy kurnik6w.

W6it Gminy - Pan Tomasz W€gzynowski: ,nate'y zastanowia si€ nad kupnem urzqdzenia do

nawierzchni boisk z hawy syntetycznei. Wskazala, 2e badzo wai-n4 spraw4 bylo powolanie biegtych,

kt61zy sporzEdzE ekspertyze raportu oddzialt'wania na Srodowisko.

Rady - Pan Pioh Rydel: ,,Panie W6jcie z jednei shony dba pan o inreresy spoteczne a z drugiej nie,.

Mam tu na mySli OSrodek Zdrowia w Koszelewach, nie moie Pan krytykowaa radych powiatowych.

Zarzuca Pan Panu Kaczmarkowi, 2e nie popierat iniqarywy W6jra w tworzeniu OREW-u w Jegli, to

jak to sie ma do sprawy likwidacji szkoly w Jegli, kiedy z jednq shony popiera pan jej likwidacjg a z

drugiej tworzy ttobek. Pan chce zlikwidowaa szkotg tylko nie swoimi rekoma. po co likwidowaC

szkolg na zasadzi€, Ze nie ma dzieci. Prosze o przystanek autobusowy u pana Jana Rozentalskiego.,,

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,panie Radny ni€ rozumie pana stanowiska w

spmwie O6rodka Zdrowia w Koszelewach. Z iednq strony popiera pan wniosek a lrmym razem

m6wi 2e nie tunkcjonowanie osrodka mija sie z celem. Co roku skladam wniosek do budzetu o jego

reaktywaqe."

Radny - Pan Piotr Rydel,, po wyborach Pan W6jt stwierdzil, Ze tylko naiwniacy wieftyli, Ze bedzie

osrodek zdrowia".
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Soltys wsi Rybno - Pan Henr:yk Wilniewski: ,,w sprawie kumik6w , pan w6jt tak zachwala, jeszcze

niedawno byl Parl s€dziq a teraz okazal sig pan W6jtem. Chwala, ie parl zmienial zclanie. Do pani

Sekretarz kiedy b9d4 robione statury solectwj o Lampe na :ut. 22 Lipca, kt6ra po modemizaqi
zniknela, pisze pisma do Pana W6jta a odpowiada na nie pani S€kretarz, nie mam petnych

odpowiedzi na temat odpowiedzi na temat oswietjenia. Mieszkancy zgtaszajE problem, ilE

wymieniane sq liczniki a rachunku nie maja.,,

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,, co do kumik6w nadal jestem sedzia w tej sprawie.

Powolanie bieglego, to nie znaczy, 2e jestem po tei czy inne stronie w tei sprawie. Ma w4tptiwosci co

do mportu, kt6ry zostat przedstawiony. Chce aby moja decyzja byta jak najbardziej rrafna, Zeby

decyzje kt6re wydaje SKO nie uchylalo. Za kaZde pisma wychodz4ce z urz€du odpowiada w6jt. Co

do o6wiedmia proszg to zglosia do Pani Pi6rkowski€j. Jeieli chodzi o pzystanek u pana Jana

RozentalskieSo, to zr6bmy to globalnie, tak jak to zrobit Parl Czeslaw Mederski z przystankami dla

dzi€ci. Prosba do Komisji Oswiaty oraz Komisii Budzetu aby opracowala porzebe istnienia nowy€h

Przystank6w.

Co do szkob/ w Jegli, do tej pory nie zlikwidowalem iadnej szkoty.

S€kretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,,odpowiem Panu Soltysowi, nie b9d9 komentowala

zachowania. DIa mnie najwazniejsza jest powaga i rola Rady. To co wymagam od wszystkich, o siebie

i ka:dego urzednikd, to poszanowania. Zbedne komentarze sE niepotrzebne. W zwi4zku ze skargE

Pana Mgzykowski%o nadz6r zwr6cil r6wnie2 uwage na koniecznosa zmiany statut6w solectw.

Wymaga to iednak wczesniejszych konsultacji z mieszkaficami. Do konca roku statuty solectw b€d4

podejmowane. Trwa modemizacja o6wiedenia."

w6jt Gminy - Pan Tomasz w€grzynowski: //pmsz9 Pan4 Skarbnik, aby w budZecie uwzglednila

wniosek Radnego Pana WantowskieSo w sprawie oswietlenia."

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller: ,,uwaiam, Ze na tej sesji nie zostaly naruszone jaliekolwiek

normy spoleczne. Bo jezeli byla poruszana sprawa kurnik6w to zawsze jest ktos kto rozstrzyga

konflikty. Pamietam iak swego czasu, jak ruszal sprawa budowy kurnik6w, W6jt wyrazil opinig, Ze o

ile bedzie wola spoteczna za niewybudowaniem, Pan W6jt t9 wol€ uszanuie i zintegruje sie ze

spol€cznoSci. Dzi6 Pan W6jt hoche inaczej w tym wszystkim lawtuuje. Pani Sekretarz, oglEdatem

material z ostatniq sesji czemu miala sluzyd Pani sugestia, bo w wohych wnioskach zastgpowata

Pani Pana W6jta. Zasugerowala Pani obecnejtu spoleczno6ci ,,moze oglEdajcie mniej telewizji" .Iezeli

mamy ogl4dad mniej telewi4i, to czego mamy wiecej sluchaa? Radia? Moie Radia Maryja. Pozwole

sobie Pa]li zwr6cia uwagg ze demokracja obowi4zuje r6wniez w ko6ciele."
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Przewod^iczEcy Rady - Pan Andrzej Kornacki podzigkowal Radnemu panu piorrowi Rydel za
promowanie Gminy i zorganizowanie wysta\4,y kraiowej bydla czerwonego.

Wiecei wnioEk6w i zapytai nie zgloszono.

ls.Zamkniecie obiad.

O godz.14:30 Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec wyczerpania dziennego

porz4dku obrad - zamknql obrady XXVIII sesji zwyczainej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoriczono.

Protokolowala:
INSPEKAOR -tttA,/

nsr Euf;(ob,)dtnskn
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